
Protokół Nr V l l/ l l
VII zwyczajnej sesji Rady Gminy Lichnowy 

odbytej dnia 30 marca 2011.

Obrady VII zwyczajnej sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy Władysław Nacel.

W posiedzeniu uczestniczyli radni obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik Nr 1 do niniejszego 

protokołu, sołtysi obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu oraz 

zaproszeni gości obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy stwierdził, iż na 14 radnych obecnych jest 14 i rada jest prawomocna 

do podejmowania uchwał.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zaproponował by minuta ciszy uczcić pamięć wieloletniego sołtysa 

wsi Lichnówki Pana Jana Derlagi.

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad:
- przywitanie zebranych,
- stwierdzenie prawomocności obrad,
- przedstawienie porządku obrad i proponowane zmiany do porządku,
- przyjęcie porządku obrad,
- przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji,
- informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy,
2. Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami
3. Interpelacje i zapytania radnych.
4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
5. Ocena stanu technicznego dróg gminnych i powiatowych oraz perspektywy i zakres ich modernizacji w 
2011r. i najbliższych latach.
6. Sprawozdanie z działalności GOKiS Lichnowy za 2010r. oraz informacja o zamierzeniach i kierunkach 
działania na 2011r.
7. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Lichnowach za 2010r.
8. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2010r.
9. Informacja z realizacji zadań przez Urząd Stanu Cywilnego w 2010r.
10. Podjecie uchwały w sprawie przyjęcia Sprawozdania z realizacji Gminnego Planu Gospodarki Odpadami 
dla Gminy Lichnowy za lata 2009-2010.
11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu Gminnego Programu Budowy 
i finansowania przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Lichnowy.
12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu przyznawania dofinansowania 
osobom fizycznym na usuwanie i utylizacje odpadów niebezpiecznych zawierających azbest pochodzących z 
obiektów budowlanych.
13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania wspierania rozwoju sportu w 
Gminie Lichnowy.
14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody / nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 
środków stanowiących fundusz sołecki.
15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2011r. dla gminy Miłoradz.
16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2011r.
17. Wolne wnioski.
18 Zamknięcie posiedzenia.



p. A. Kunkel: prosiłbym o dodanie do porządku obrad dwóch uchwał w punktach 16 i 18 a mianowicie w 
punkcie:
16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia darowizny rzeczowej.
17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2011-2026.

Radni przyjęli jednogłośnie proponowane zmiany do porzgdku obrad.

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad:
- przywitanie zebranych,
- stwierdzenie prawomocności obrad,
- przedstawienie porządku obrad i proponowane zmiany do porządku,
- przyjęcie porządku obrad,
- przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji,
- informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy,
2. Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami
3. Interpelacje i zapytania radnych.
4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
5. Ocena stanu technicznego dróg gminnych i powiatowych oraz perspektywy i zakres ich modernizacji w 
2011r. i najbliższych latach.
6. Sprawozdanie z działalności GOKiS Lichnowy za 2010r. oraz informacja o zamierzeniach i kierunkach 
działania na 2011r.
7. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Lichnowach za 2010r.
8. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2010r.
9. Informacja z realizacji zadań przez Urząd Stanu Cywilnego w 2010r.
10. Podjecie uchwały w sprawie przyjęcia Sprawozdania z realizacji Gminnego Planu Gospodarki Odpadami 
dla Gminy Lichnowy za lata 2009-2010.
11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu Gminnego Programu Budowy 
i finansowania przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Lichnowy.
12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu przyznawania dofinansowania 
osobom fizycznym na usuwanie i utylizacje odpadów niebezpiecznych zawierających azbest pochodzących z 
obiektów budowlanych.
13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania wspierania rozwoju sportu w 
Gminie Lichnowy.
14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody / nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 
środków stanowiących fundusz sołecki.
15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2011r. dla gminy Miłoradz.
16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia darowizny rzeczowej.
17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2011r.
18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2011-2026.
19. Wolne wnioski.
20. Zamknięcie posiedzenia.

Radni przyjęli jednogłośnie porządek obrad z wprowadzona poprawką.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zapytał czy do zaproponowanego porządku obrad są uwagi.

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu z 
poprzedniej sesji.

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie, bez uwag protokół z poprzedniej sesji.



Informację i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

p. W. Nacel: dzisiaj jest pogrzeb byłego Sołtysa wsi Lichnówki Pana Jana Derlaga wnioskuję, abyśmy zrobili 

przerwę w obradach i udali się na cmentarz z celu pożegnania naszego kolegi. Po powrocie, przeprowadzimy 

dodatkową komisje Rady Gminy Lichnowy omówimy trzy projekty uchwał.

Radni jednogłośnie przyjęli proponowane zmiany w przebiegu obrad sesji rady Gminy Lichnowy.

Ad. 2. Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

p. Wójt: Chciałbym udzielić głosy Pani Sylwii Pompa Pani Kierownik Lokalnej Grupy Działania -  „Spichlerz 
Żuławski"'

p. S. Pompa: nie zajmę Państwu dużo czasu, chciałabym przybliżyć, choć trochę zasady działania naszego 
Stowarzyszenia. Zajmujemy się poprawa, jakości życia na obszarach wiejskich. Można składać do nas wnioski 
o dofinansowanie. Wspomagamy wnioski: tworzenie i różnicowanie mikro-przedsiębiorstw, odnowę i rozwój 
wsi, małe projekty. Dnia 5 kwietnia odbędzie się szkolenie typu warsztatowego dotyczącego faktu jak 
pozyskać środki z Unii Europejskiej oraz jak napisać wniosek. Prosiłabym o przekazanie mieszkańcom 
informacji o szkoleniu i zachęceniu tych osób, na prawd e warto w nim uczestniczyć. Szkolenie będzie trwało 
od godz. 9.00 do godziny 15.45 w tym czasie odbędzie się szkolenie, będzie obiad uczestnicy otrzymają 
również gadżety. Jest to o tyle ciekawe, że jest to szkolenie warsztatowe i każdy uczestnik będzie mógł taki 
biznes plan napisać, przez co uczestnicy pozyskają bardzo cenne umiejętności. Dziękuję bardzo za uwagę 
liczę na duże zainteresowanie warsztatami, życzę Państwu miłego dnia.

p. Wójt: w swoim imieniu również Państwa proszę o przekazanie mieszkańcom informacji o tym szkoleniu, 
jak wiemy taki biznes plan nie jest ani łatwą ani tanią sprawą, jeśli go komuś zlecamy, także każdemu takie 
umiejętności się przydadzą.
Ze spraw bieżących to:
24 marca odbyło się spotkanie w Lisewie Malb. i zostało powołane stowarzyszenie Klub Sportowy Lisovia. 
Mamy nadzieję, że dzięki temu sport będzie lepiej funkcjonował w naszej gminie a my, jako Urząd Gminy 
oczywiście deklarujemy swoja pomoc.
W ubiegła niedzielę tj. 27 marca odbyły się wybory uzupełniające do Rady Gminy Lichnowy, zwyciężyła Pani 
Krystyna Kunkiel.
W niedzielę 3 kwietnia odbędą się wybory do Izb Rolniczych, nie jest tajemnica, że w tych wyborach 
kandyduję ja i Pan Zbigniew Puzio. Wybory są od 8 do 20.00 w Sali, Gokisu w Lichnowach.
Byłem na radzie zatrudnienia w Powiatowym Urzędzie Pracy, niestety nie ma dobrych wiadomości.
Wszystkie gminy otrzymały na dzień dzisiejszy po 1 stażu. Nie ma interwencji nie ma robót publicznych. 
Niestety nasze podejrzenia sprawdzają się, ten rok będzie bardzo trudny, do okaszania będą musieli włączyć 
się mieszkańcy, musimy sobie pomagać. Pani Dyrektor Joanna Reszka jedzie na spotkanie do zarządu 
Melioracji może uda jej się pozyskać środki na roboty publiczne na obkaszanie. Co prawda będą to może 2-3 
osoby, ale zawsze coś.
Dzisiaj jadę na spotkanie do CWŻ odnośnie inwestycji, przekształceń poruszę na nim temat przejęcia 
instalacji wodnej od PKP.
Podjęliśmy również rozmowy w sprawie zakupu samochodu strażackiego do Lisewa Malb. jesteśmy po 
wstępnych rozmowach z Państwowa Strażą pożarną w Malborku. Jeszcze wrócimy do rozmowy, myślę, że w 
drugim półroczu powinniśmy sfinalizować te transakcję.

Ad. 3. Interpelacje i zapytania radnych.



p. K. Malicka: chodzi mi o drogę jak się wjeżdża do wsi Boręty na płytówce. Ta droga się rozpada wszystko 

przez ciężkie samochody i autobusy, które po niej jeżdżą. Czy nie można tam postawić zakazu jeżdżenia 

takich ciężkich samochodów? Co prawda tam jest jakiś znak, ale jest przewrócony.

p. Wójt: Pan Szaruga przemieszcza się do Boręt tą drogą. Pan Zbyszek przygotuje pismo do przewoźnika, aby 

wyeliminował przejazdy ta drogą. Znak oczywiście zostanie naprawiony, co do przeniesienia go w inne 

miejsce to myślę, że i z tym nie będzie większego problemu. Po obradach zapraszam do pana Niewczas to od 

reki załatwimy sprawę tej drogi.

p. J. Maciuński: mam trzy pytania:

- zgłosili się do mnie mieszkańcy Lisewa Piątki, specjalnie dla Lisebusa stworzyliśmy tam pętlę i przystanek 

autobusowy. Niestety Lisebus jeździ jak chce zawraca na zakręcie a nie na zatoczce. W końcu dojdzie do 

jakiejś tragedii i będzie problem.

- druga bardzo ważną sprawa jest malowanie przez nasza młodzież, pomalowano nam szkołę, przystanki i 

nawet prywatne posesje, od trzech dni otrzymuje głuche telefony. Myślę, że ten monitoring to jednak dobra 

rzecz i przydałoby się go założyć jeszcze w paru miejscach

- ulica Braterska, czy nie możemy szanować tego, co już jest zrobione? Przecież nie można jeździć po 

chodnikach, a ten wielki samochód, który zabiera śmieci jeździ właśnie po chodniku. Ogródki tam są 

ogrodzone, rów zasypany, trzeba cos z tym zrobić.

Korzystając z okazji chciałbym serdecznie podziękować za szybka reakcję na zgłoszaną przeze mnie sprawę 

worków, wszystko zostało posprzątane.

p. Wójt: jeżeli chodzi o ulic e Braterską to dopilnuje tego, aby zostało to naprawione. Jeżeli chodzi o malarzy 

to niestety wszędzie tak jest nie tylko w Lisewie Malb. W Lichnowach również pomalowano przystanki 

niestety nie złapano sprawców i sami musieliśmy zamalować te napisy. Możemy jedynie prosić policję o to, 

aby trzymała rękę na pulsie.

p. Topór: oczywiście będziemy czujni w tym temacie. W Lisewie dzięki monitoringowi wiemy, kto pomalował 

te przystanki i osoby zostaną pociągnięte do odpowiedzialności.

p. Wójt: natomiast sprawa Lisebusa faktycznie jest poważna, podejście właściciela się zmieniło. Nie wiem czy 

uda nam się wpłynąć na decyzję o miejscu nawracania. Może policja mogłaby w jakiś sposób wpłynąć na 

właściciela, aby bus nie nawracał w tym miejscu, albo właściciel gruntu, na którym to się odbywa.

p. W. Nacel: myślę, że już takich technicznych spraw na sesji nie będziemy omawiać, Pan Wójt przyjął to do 

wiadomości i z pewnością pracownik urzędu zajmie się ta sprawa.



p. Z. Puzio: ewidentnie łamie przepisy ruchu drogowego, wydaje mi się, że policja powinna przeprowadzić 

rozmowę z właścicielem Lisebusa i przywołać go do porządku.

p. Topór: oczywiście sprawdzę czy kierowcy łamią przepisy i jeśli tak to porozmawiam z właścicielem.

p. I. Zbrzeźna: trzeba przyjrzeć się możliwości założenia monitoringu w paru punktach, jak widzimy zdaje to 

egzamin i może być bardzo pomocne. Może stowarzyszenia mogłyby wziąć udział w tym przedsięwzięciu, 

przecierz to jest dla wszystkich. Myślę ze, jeśli dobrze to przemyśleć to koszt założenia monitoringu szybko 

się zwróci, jeśli policzymy koszt paru napraw zdewastowanych obiektów.

p. S. Młodziński: zgłaszałem przejazd koło Pana Witka, autobusy tam jeżdżą. Proszę, aby to jak najszybciej 

rozwiązać, bo ta droga długo już nie wytrzyma. Zgłaszałem tez sprawę bociana, czy mogę liczyć na pomoc? 

Prosiłbym również o worki na śmieci, co z tymi śmieciami, które leżą po rowach?

p. Wójt: jeżeli chodzi o bociana to na pewno sprawa zostanie załatwiona. Z workami również nie powinno 

być problemu. Jeżeli chodzi o ten przejazd koło Pana Witka to faktycznie jest on w makabrycznym stanie, 

droga w tym miejscu się zarywa. Pan Niewczas dzwonił już w tej sprawie, po rozmowie wystosował pismo do 

Zarządu Dróg Powiatowych także teraz pozostaje czekać na ich reakcję.

p. W. Nacel: nikt na to nic nie poradzi, że tyle śmieci leży, będzie w tym roku sprzątanie świata to, chociaż 

trochę śmieci zostanie zebranych.

p. Z. Puzio: Skąd biorą się te śmieci w Szymankowie wiemy. Piekarnia robi dużą inwestycję po rowach leży 

pełno foli, wysypisko na drodze gminnej z gruzu i innych materiałów to tez ich sprawka.

p. Wójt: rozmawiałem z właścicielem piekarni, wyparł się, mówi, że gruz nie jest jego. Jeżeli chodzi o folię to 

powiem mu, że ma to posprzątać.

p. K. Szczuchniak: świeżo wysypana przyczepa gruzu i śmieci pojawiła się w Lichnówki, chodzą słuchy, że to 

Pan Gogola.

p. R. Szafran: czy cos wiadomo na temat remontu dróg? U nas to już się przejechać nie da, droga jest w 

fatalnym stanie.

P. Wójt: dzisiaj będę się widział z wice starosta i myślę, że będę wiedział cos więcej na temat dróg. 

p. K. Malicka: czy rozmawiał już Pan z Panią Poznańską w sprawie zmiany opłat za wynajęcie świetlicy.



p. Wójt: jeżeli chodzi o opłaty to jeszcze nie podjęliśmy decyzji, ale to kwestia dwóch godzin także załatwimy 

na pewno te sprawę. Chciałbym, jeszcze powiedzieć o świetlicy w Borętach wsi, znaleźliśmy program, pod 

który możemy podpiąć remont dachu i zagospodarowanie pietra świetlicy. Inwestycja ta o ile dojdzie do 

skutku planowana jest na wiosnę 2012 roku.

p. A. Grunau: w Lisewie Malb. największy pies nie został złapany.

p. A. Kunkel: wczoraj był pan z Azylu i zabrał psy, które udało im się złapać. Firma była zbulwersowana, że 

zgłaszamy psy, które jak później się okazuje ma właściciela. Prosiłabym o rozważne zgłaszanie psów do 

zabrania przez schronisko. Wiemy, że Azyl nam wypowie umowę z miesięcznym wypowiedzeniem, także 

czeka nas opłata rzędu 2500 za psa, ponieważ będziemy zmuszeni podpisać umowę z Tczewem.

p. Wójt: kwoty te sa niewiarygodne. Próbowałem dojść do porozumienia z właścicielem Azylu, chciałem 

zmianie warunki umowy, niestety nie zgodził się, powiedział, że umowa zostanie nam wypowiedziana.

p. A. Grunau: dlaczego została zniesiona opłata za psy?

p. Wójt: niech sołtysi się na ten temat wypowiedzą.

p. S. Osińska: z tego były bardzo małe pieniądze.

p. Z. Mazurkiewicz: ale jakieś pieniądze z tego były.

p. H. Stoduś: właśnie jakieś, stanowczo za małe żeby się to opłacało, koszty samej egzekucji były rzędu ok., 4 

tys. złotych Nie opłacało nam się pobierać tej opłaty.

p. Osińska: chciałam tylko powiedzieć, że nie słyszałam aby w protokole z przeglądu dróg była zawarta ulica 

Wiatraczna w Lichnowach a jej stan jest bardzo zły.

p. Wójt: faktycznie to jest droga dojazdowa na cmentarz i zgodzę się ze jej stan jest straszny. Złożymy 

wniosek o dofinansowanie na wyrównanie i naprawę tej drogi.

p. S. Osińska: prosiłabym również o zwrócenie uwagi przez policje na psy Pana Szarugi i na autobusy, które 

stoją na poboczu.

p. Topór: oczywiście przyjmuje wiadomość o autobusach do wiadomości, ale nie wiem czy jest to 

zabronione, raczej nie. Jeżeli chodzi o psy to, jeżeli ja stwierdzę, że pies biega bez kagańca to mogę 

właściciela ukarać. Jeśli ktoś do mnie zadzwoni i powie o takim psie a gdy ja tam pojadę to tego psa już nie



będzie to nie mogę właścicielowi wlepić mandatu, ewentualnie, jeśli osoba dzwoniąca złoży pisemną skargę 

to mogę zaproponować właścicielowi mandat a jeśli się nie zgodzi kierujemy wniosek do sądu. Pierwszy raz 

zawsze dajemy upomnienie potem już karamy. Niestety nie działa to zawsze na właścicieli psów.

Ad.4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Odpowiedzi były udzielane na bieżąco.

p. W. Nacel: dziękujemy Pani Dyrektor Biblioteki w Lichnowach i panu Topór za przybycie.

Przewodniczący ogłosił 30 minutową przerwę w obradach w trakcie której odbyło się posiedzenie Komisji 

Stałych rady Gminy Lichnowy.

Po przerwie Przewodniczący wznowił obrady, przystąpiono do omawiania kolejnych punktów obrad sesji.

p. Nacel: proszę o przedstawienie oceny stanu dróg gminnych przez przewodniczącego komisji Pana 

Zbigniewa Rybickiego.

p. Z. Rybicki: odczytał protokół z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego z dnia 21.03.2011 roku 

dotyczący przeglądu dróg Gminnych i powiatowych na terenie gminy Lichnowy.

Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu Pani Zofii Mazurkiewicz -  Przewodniczącej Wspólnego 

Posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy Lichnowy, która poinformowała, że projekty uchwał zostały 

zaopiniowane pozytywnie poza uchwałą w sprawie wyrażenia lub nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie 

w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki na 2012r. Projekty uchwał omawiane były na 

posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy Lichnowy w dniu 22.03.2011r.

Ad. 5. Ocena stanu technicznego dróg gminnych i powiatowych oraz perspektywy i zakres ich modernizacji 
w 2011r. i najbliższych latach.

Radni pozytywnie przyjęli ocenę stanu technicznego dróg gminnych i powiatowych oraz perspektywy i zakres 
ich modernizacji w 2011r. i najbliższych latach. Ocena stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 6. Sprawozdanie z działalności GOKiS Lichnowy za 2010r. oraz informacja o zamierzeniach i kierunkach 
działania na 2011r.

Radni przyjęli jednogłośnie sprawozdanie z działalności GOKiS Lichnowy za 2010r. oraz 
informacja o zamierzeniach i kierunkach działania na 2011r. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do 
niniejszego protokołu.

Ad. 7. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Lichnowach za 2010r.



Radni przyjęli jednogłośnie sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w 
Lichnowach za 2010r. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

Ad. 8. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2010r.

Radni przyjęli jednogłośnie sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych za 2010r. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.

Ad. 9. Informacja z realizacji zadań przez Urząd Stanu Cywilnego w 2010r.

Radni przyjęli jednogłośnie informację z realizacji zadań przez Urząd Stanu Cywilnego w 2010r. Informacja 
stanowi załącznik Nr 7 do niniejszego protokołu.

Ad. 10. Podjecie uchwały w sprawie przyjęcia Sprawozdania z realizacji Gminnego Planu Gospodarki 
Odpadami dla Gminy Lichnowy za lata 2009-2010.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę VI1/43/11 Rady Gminy Lichnowy z dnia 

30 marca 2011 roku w sprawie przyjęcia Sprawozdania z realizacji Gminnego Planu Gospodarki Odpadami 

dla Gminy Lichnowy za lata 2009-2010. Uchwała stanowi załgcznik Nr 8 do niniejszego protokołu.

Ad. 11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu Gminnego Programu 
Budowy i finansowania przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Lichnowy.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę VII/44/ll Rady Gminy Lichnowy z dnia 

30 marca 2011 roku w sprawie uchwalenia Regulaminu Gminnego Programu Budowy i finansowania 

przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Lichnowy Uchwała stanowi załgcznik Nr 9 do 

niniejszego protokołu.

Ad. 12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu przyznawania 
dofinansowania osobom fizycznym na usuwanie i utylizacje odpadów niebezpiecznych zawierających 
azbest pochodzących z obiektów budowlanych.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę VI1/45/11 Rady Gminy Lichnowy z dnia 

30 marca 2011 roku zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu przyznawania dofinansowania 

osobom fizycznym na usuwanie i utylizacje odpadów niebezpiecznych zawierających azbest pochodzących z 

obiektów budowlanych. Uchwała stanowi załgcznik Nr 10 do niniejszego protokołu.

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania wspierania rozwoju sportu 
w Gminie Lichnowy.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę VII/46/ll Rady Gminy Lichnowy z dnia 
30 marca 2011 roku w sprawie określenia warunków i trybu finansowania wspierania rozwoju sportu w 
Gminie Lichnowy. Uchwała stanowi załgcznik Nr 11 do niniejszego protokołu.

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków 
stanowiących fundusz sołecki.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni przyjęli przy 13 głosach za oraz 1 wstrzymujgcym się Uchwałę 

VI1/47/11 Rady Gminy Lichnowy z dnia 30 marca 2011 roku w sprawie wyrażenia zgody / nie wyrażenia



zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki. Uchwało stanowi 

załącznik Nr 12 do niniejszego protokołu.

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2011r. dla gminy Miłoradz.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę V II/48/li Rady Gminy Lichnowy z dnia 

30 marca 2011 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2011r. dla gminy Miłoradz Uchwała stanowi 

załącznik Nr 13 do niniejszego protokołu.

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia darowizny rzeczowej.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę VI1/49/11 Rady Gminy Lichnowy z dnia 

30 marca 2011 roku w sprawie przyjęcia darowizny rzeczowej. Uchwała stanowi załącznik Nr 16 do 

niniejszego protokołu.

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2011r.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę VI1/50/11 Rady Gminy Lichnowy z dnia 

30 marca 2011 roku w sprawie zmiana budżetu gminy na 2011r. Uchwała stanowi załącznik Nr 17 do 

niniejszego protokołu.

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2011-2026.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę VI1/51/11 Rady Gminy Lichnowy z dnia 

30 marca 2011 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2011-2026 Uchwała 

stanowi załącznik Nr 18 do niniejszego protokołu.

Ad. 13. Wolne wnioski.

p. J. Maciuński: co się dzieje z dostarczaniem wody? Nie wiem, dlaczego nie ma wody, nie widziałem 

żadnego ogłoszenia. Znalazłem jedno, ale tylko o dniu 15 marca.

p. Osińska: u nas było dobre ogłoszenie. Niestety ludzie sami zrywają ogłoszenia.

p. Grunau: nasze wodomierze są w studzienkach, które są zalane wodą. Liczniki spisywane są raz w roku, bo 

nigdy nie można ich odczytać. Prosiłabym, aby przenieść je do domów. Nie wiem czy to nie szkodzi, że te 

nasze wodomierze są cały czas zanurzone w wodzie. Każdy ma swój wodomierz, już dawno chcieliśmy je 

przenieść do domów, ale wodociągi się nie zgodziły.

p. Wójt: na następną sesję zaprosimy Pana Dyrektora Centralnego Wodociągu Żuławskiego w Nowym 

Dworze Gd. zobaczymy jak wytłumaczą te sytuację.



p. S. Młodziński: chciałbym zabrać głos w prawie wynagrodzenia dla sołtysów, O ile pamiętam w roku 2001 

sołtys miał 90 złotych diety teraz ma 100 złotych to jest stanowczo za mało. Uważam, że sołtysi są za mało 

doceniani. Tak samo z prowizjami dla sołtysów, nie powinno być takich różnic w prowizjach.

p. Z. Puzio: korzystając z okazji chciałabym powiedzieć cos o spółce wodnej. Chcemy, aby zaczęły one działać 

prawdziwie. 6 kwietnia o godz. 10.00 odbędzie się wolne naszej spółki, prosiłem Państwa abyście również 

przeprowadzili z rolnikami rozmowy n temat stawki, jaka moglibyśmy wpłacać. Nie ukrywam, że mamy 

nadzieje, że ustalimy stawkę, która nam pomorze w razie jakiegoś kryzysu. Proszę o przybycie wszystkich 

osób, którym melioracje leża na sercu i zależy im na dobru ogółu. Bo przecież nikt nie chciałby, aby jego 

uprawy były zalane.

p. W. Nacel: muszę odpowiedzieć panu Sołtysowi Stanisławowi Młodzińskiemu, że diety sołtysów i radnych 

ustalaliśmy wspólnie, obniżyliśmy diety dla radnych, radni średnio biorą udział w posiedzeniu 3 - 4 razy w m- 

cu i otrzymują 300 złotych sołtys jest raz dwa razy w m-cu i dostaje 100 złotych, to chyba nie jest bardzo 

krzywdzące. Uważam, że ten temat w ogóle nie powinien zostać poruszony, bądźmy obiektywni przy takim 

budżecie gminy jaki mamy.

p. Z. Puzio: w moim odczuciu jest to działalność społeczna i uważam, że te 100 złotych to wysokie 

wynagrodzenie, przecież jest również prowizja, o której Pan Młodziński wspominał a równice w kwotach są 

ze względu na ilość podatników w Sołectwie.

p. S. Osińska: ja również słyszałam o tym, że jest duże zróżnicowanie udziału w poborze podatków, czyli 

prowizji.

p. Wójt: prowizje nie zostały obniżone, jeśli chodzi o diety Sołtysów to są one jedne z najwyższych w 

województwie. Myślę, że te 100 złotych nie jest krzywdzące. Co do ryczałtu to zgadza się miedzy Sołtysami 

są duże różnice w ryczałcie, ale podnosić go na pewno nie będziemy nie stać nas na to.

p. Z. Puzio: może przedyskutujmy te prowizje i sprawa pozostanie raz na zawsze rozwiązana.

p. S. Młodziński: rolnicy na złość nam jeżdżą do banku, aby zapłacić podatek wiedza, że wtedy nie 

otrzymamy prowizji.

p. Z. Mazurkiewicz: Ludzie maja duże oczekiwania wobec sołtysów, maja być dyspozycyjni, pomocni, myślę 

ze należy uświadomić ludziom, że sołtysi pracują dla nich i ta dieta jest zapłata za ich poświęcony czas. Staje 

absolutnie w obronie Sołtysów, uważam, że na to ile poświęcają czasu ludziom są stanowczo za mało 

opłacani.



p. K. Romanowska: m o ż e  b y w p r o w a d z ić  ry c z a łt .

p. H. Stoduś: musze sprawdzić czy jest to zgodne z ustawa.

p. W. Nacel: czy zgadzają się Państwo abyśmy ujawnili wasze ryczałty? Nistety temat został wywołany i 

musimy to wyjaśnić. Myślę, że w lipcu powrócimy do tematu, diet, ryczałtu i prowizji sołtysów.

p. J. Maciuński: nie zgadzam się, aby przejść na ryczałt, w ten sposób zostaną pokrzywdzone duże sołectwa, 

w nich sołtysi mają dużo więcej obowiązków niż w tych małych.

p. Z. Puzio: temat Sołtysi istnieje, wrócimy do rozmowy w lipcu. Chciałbym podziękować Panu 

przewodniczącemu, że pozwolił wydrukować uchwały także dla sołtysów. Chciałbym abyśmy otrzymywali je 

za każdym razem, chociaż te dwie uchwały a najlepiej całe materiały.

p. W. Nacel: to nie są trzy kartki, myślę, że niepotrzebne jest drukowanie całych materiałów dla Sołtysów. 

Papier kosztuje a uchwał jest dużo nie opłaca się tego wszystkiego drukować. Wszystkie uchwały znajdują się 

w BIP-ie.

p. Z. Puzio: skoro tak Pan przewodniczący mówi to nie opłaca się tez żyć, bo życie kosztuje. Ja chce wiedzieć, 

o czym mamy obradować i jakie uchwały są omawiane na komisjach czy sesji.

p. H. Stoduś: można mailem przesyłać materiały.

p. W. Nacel: Proszę o wyrażenie swojej opinii przez sołtysów czy chcą otrzymać w formie papierowej dwie 

uchwały dot. azbestu i przydomowych oczyszczalni oraz przy każdych obradach dwie uchwały dot. sołectw 

czy poprzez maila wszystkie materiały.

Obecni na obradach Sesji Rady Gminy Sołtysi wybrali dwie uchwały w formie papierowej. Natomiast pan 

Puzio wszystkie materiały formą mailową.

Ad. 14. Zamknięcie posiedzenia.



W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zamknął posiedzenie 

VII sesji zwyczajnej Rady Gminy Lichnowy dnia 30 marca 2011r.

Protokołowała: Przewodnicz

Sandra Choszcz Wład


